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Inre marknad och konkurrens 
 

EU-direktiv om offentlig upphandling 

Kontaktperson på Europakontoret: joanna.szyfter@stockholmregion.org 

 

SEK har i samråd med tjänstemän från medlemmarna tagit fram ett uppföljningsdokument till det 

yttrande om offentlig upphandling som togs fram 2011. Anledningen är att det nu var ett år sedan 

SEF tog fram sitt yttrande angående grönboken om offentlig upphandling och SEK velat sprida 

synpunkterna igen, denna gång som en reaktion på det lagstiftningsförslag som följde grönboken där 

det fortfarande finns utrymme att delta i debatten och påverka. 

Dokumentet är baserat på synpunkter i det yttrande som togs i föreningen 2011, men denna gång i 

en mer koncentrerad form. De uppföljande kommentarerna kommer att anmälas på nästa 

föreningsstyrelsemöte i maj. 

Lagstiftningsförslaget befinner sig nu i Europaparlamentet och Rådet. SEK skickade därför under mars 

månad kommentarerna till europaparlamentariker Åsa Westlund (s), rapportör i utskottet för miljö, 

folkhälsa och livsmedelssäkerhet (ENVI), inför en Public hearing om offentlig upphandling den 20 

mars i det ansvariga utskottet IMCO (industrifrågor, forskning och energi). Kommentarerna har också 

översatts till engelska och skickats till Europaparlamentets rapportör och skuggrapportörer. 

Dokumentet har också skickats till Ewa Wennberg vid Sveriges Ständiga Representation som arbetar 

med offentlig upphandling och är direkt involverad i Rådets förhandlingar. SEK har bokat in ett möte 

med Ewa Wennberg i början av april för information om senaste utveckling i Rådet.  

Hållpunkter: 

20 dec 2011: kommissionens lagstiftningsförslag publiceras  

17 jan 2012: Första rådsarbetsgruppsmöte om offentlig upphandling  

25 jan 2012: Första utskottsmöte i Europaparlamentets IMCO-utskott där frågan behandlas Jan-jun 

2012: Tolv arbetsgruppsmöten i Rådet  

10 dec 2012: Omröstning i Europaparlamentet, första läsningen  

Slutet av 2012: Danska ordförandeskapet hoppas nå en överenskommelse 

 

Tjänster i allmänt/ekonomiskt intresse  

Kontaktperson på Europakontoret: joanna.szyfter@stockholmregion.org 

Stockholmsregionens Europakontor samarbetar med SKL som avser att komma med en 

konsekvensbedömning senare i år. 

 

Miljö och klimat 

Miljökonsekvensbedömningar 
Kontaktperson på Europakontoret: madelen.charysczak@stockholmregion.org 
 
Kommissionens förslag till revidering av direktivet, som ska innehålla förenkling av processer men 

även bättre koordinering med andra direktiv, förväntas komma först i mitten av 2012. När SEK får 

mailto:joanna.szyfter@stockholmregion.org
mailto:joanna.szyfter@stockholmregion.org
mailto:madelen.charysczak@stockholmregion.org
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kännedom om förslaget kan beslut tas i föreningen om eventuellt påverkansarbete. För mars månad 

finns inget ytterligare att rapportera. 

Översyn av direktivet om omgivningsbuller 
Kontaktperson på Europakontoret: gustaf.lundgren@stockholmregion.org 
 
En första kontakt har tagits med Scott Brocket, ansvarig handläggare för frågan på kommissionens 

generaldirektorat för miljö (DG Environment). SEK planerar ett möte med ansvarig handläggare i 

syfte att få reda på mer information samt tidpunkt för publicering av åtgärdsprogrammet.  

 

EU-direktiv om energieffektivitet 

Kontaktperson på Europakontoret: joanna.szyfter@stockholmregion.org 

o Möte på Europaparlamentet angående energieffektivitetsdirektivet 

Den 26 mars bjöd den kristdemokratiska gruppen (EPP) i Europaparlamentet in till möte om 

energieffektivitetsdirektivet. Till mötet var Paul Hodson, enhetschef på enheten för energieffektivitet 

i kommissionen, inbjuden. Hodson uttryckte besvikelse över medlemsstaternas låga ambitioner med 

direktivet. Han bekräftade också den information SEK tidigare fått, d.v.s. att Europaparlamentet vill 

hålla kvar de bindande mål som presenterats i det betänkande som ITRE-utskottet (industrifrågor, 

forskning och energi) antagit samt att parterna troligtvis har kommit överens inom två månader. 

Förhandlingarna mellan Rådet och Europaparlamentet har nu startats med kommissionen som 

facilitator, s.k. trilogförhandlingar. SEK har varit i kontakt med svenska energirådet och fått ta del av 

senaste förhandlingsdokument från Rådet där senaste ståndpunkter från Europaparlamentet och 

Rådet kan jämföras med kommissionens.  

o Kravet på 3 % renovering i offentliga byggnader (art 4) 

Europaparlamentet är fortfarande för ett bindande procentmål och håller fast vid ett 2,5 

procentsmål. I senaste rapport från Rådet har man nu kommit överens om att detta ska gälla 

”general governments”, centrala regeringar på nationell och federal nivå. Detta stämmer överens 

med den information SEK fick från det svenska energirådet Martina Högberg inför februarirapporten. 

Med gällande text kommer SEF:s medlemmar troligtvis inte att omfattas av kravet, men 

förhandlingarna fortsätter. 

o   Kravet på upphandling av fastigheter med hög energiprestanda (art 5) 

Angående kravet om att offentliga myndigheter endast ska köpa eller hyra fastigheter med hög 

energiprestanda anser Rådet fortfarande att det ska ses i relation till kostnadseffektivitet och 

ekonomisk möjlighet. Europaparlamentet håller däremot en hårdare linje.  

 

Då utvecklingen generellt går mot allt mer flexibilitet har kommissionen uttryckt oro för att denna 

utveckling ska göra det svårare att nå målen om 20 % energieffektivisering år 2020. Speciellt 

specificeras artikel 4 och 5 som går mot ett uppmjukande, i linje med SEF:s synpunkter, samt även 

artikel 6,8, 10 och 12 i direktivförslaget1. 

                                                           
1
 Kommissionens direktivförslag: 

http://eurlex.europa.eu/LexUriServ/LexUriServ.do?uri=CELEX:52011PC0370:EN:NOT 

mailto:gustaf.lundgren@stockholmregion.org
mailto:joanna.szyfter@stockholmregion.org
http://eurlex.europa.eu/LexUriServ/LexUriServ.do?uri=CELEX:52011PC0370:EN:NOT
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Hållpunkter: 

22 jun 2011: Kommissionen publicerar direktivförslaget  

28 feb 2012: Omröstning i Europaparlamentets ansvariga utskott ITRE  

13 mars: Förhandlingar mellan Rådet och Europaparlamentet påbörjas  

Juni 2012: Europaparlamentet och Rådet hoppas nå en överenskommelse   

 
Samråd om finansiering av energieffektivisering i fastigheter 
Kontaktperson på Europakontoret: joanna.szyfter@stockholmregion.org 
 

SEK ska i början av april skicka ut ett dokument med samrådsfrågor för att få in synpunkter från 

medlemmarnas experter på kommissionens frågeställningar. Yttrandet kommer att tas upp för beslut 

på nästa föreningsstyrelsemöte den 10 maj.  

 

Kommissionen inledde den 15 februari ett samråd gällande finansiering av energieffektivisering i 

fastigheter.  Detta samråd är ett led i kommissionens ansträngningar att nå målen om 20 procents 

energieffektivisering i EU år 2020. Kommissionen har valt att speciellt fokusera på fastigheter i detta 

samråd då det finns en stor potential att spara energi i just fastigheter. 

 
SEF har tidigare tagit fram ett yttrande angående kommissionens direktivförslag om 

energieffektivitet. Då detta samråd rör ett konkret område (energieffektivisering i fastigheter) som 

redan tagits upp i SEF:s tidigare yttrande har SEK tillsammans med medlemmarnas 

tjänstemannagrupp sett ett värde i att fortsätta delta i debatten i energifrågorna.   

Samrådet pågår till den 15 maj 2012.  

 
Översyn av EU:s luftkvalitetspolicy 
Kontaktperson på Europakontoret: madelen.charysczak@stockholmregion.org 
 
SEK har under mars månad varit i kontakt med LVF och SLB-analys för att tillsammans med experter 

från regionen boka in ett möte med ansvariga handläggare på kommissionen. Syftet med mötet är 

att få veta mer om processen och vilket utrymme det finns för Stockholmsregionen att komma med 

synpunkter. 

Arbetet med översynen av EU:s luftkvalitetspolicy fortsätter genom att kommissionen konsulterar 

intressenter i en expertgrupp för att ta fram ett första förslag. Regeringen har gett Naturvårdsverket i 

uppdrag att ta fram ett underlag inför förhandlingarna. Nästa möte med gruppen planeras under 

sommaren 2012. På mötet i sommar deltar även SLB-analys. SLB-analys är en enhet inom 

Miljöövervakningen på Miljöförvaltningen i Stockholms stad och ansvarar för övervakning av 

luftmiljön i Stockholm och är även Stockholm och Uppsala läns Luftvårdsförbund (LVF) anlitade 

operatör för den dagliga verksamheten.  Deltagandet i kommissionens expertgrupp sker på uppdrag 

av Naturvårdsverket som LVF har ett nära samarbete med.  

 

                                                                                                                                                                                     
 

mailto:joanna.szyfter@stockholmregion.org
mailto:madelen.charysczak@stockholmregion.org
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Mötet kommer inte att äga rum förrän i mitten av maj då kommissionen förbereder FN-möte i slutet 

av april som bland annat kommer att handla om luftkvalitetsmål för 2020 vilket kommer att påverka 

framtida EU-politik en hel del.  

Hållpunkter: 

 Maj 2012: Sammanställning av det offentliga samrådet (juni-okt 2011) presenteras 

 Våren 2013: Offentligt samråd inleds 

Transport 

Fonden för ett sammanlänkat Europa (”Connecting Europe”) 
Kontaktperson på Europakontoret: gustaf.lundgren@stockholmregion.org 
 
Ett första möte för utbyte av åsikter kring CEF (Connecting Europe Facility) mellan ITRE-utskottet 

(industrifrågor, forskning och energi) och TRAN-utskottet (transport och turism) hölls i 

Europaparlamentet den 27 mars. Många ledamöter betonade vikten av synergieffekter, att det 

måste gå att kombinera fonden med andra finansieringsinstrument, t.ex. sammanhållningsfonden. 

Man diskuterade även om det är stora, övergripande infrastrukturprojekt med ett tydligt europeiskt 

mervärde som ska finansieras av CEF eller om mindre projekt är lika viktiga. Gemensamt för de flesta 

ledamöter som yttrade sig var en oro över finansieringsfrågan och de förutspådde att det kommer bli 

svåra förhandlingar med Rådet. Många ledamöter betonade även vikten av att här få hjälp av icke-

europeiska investerare och att inte ”skrämma bort” dessa. 

 

Ett första arbetsdokuments planeras att tas fram och som sedan kommer att ligga till grund för en 

”mini-hearing” i Europaparlamentet den 24 april. Därefter kommer ett första officiellt utkast till 

rapport att kunna presenteras. En slutgiltig åsikt från Europaparlamentet förväntas kunna antas först 

i januari 2013.  

 

Rådet förväntas behandla CEF och nå en s.k. allmän inriktning då EU:s transport- och 

infrastrukturministrar möts i Bryssel den 7-8 juni. 

Vitboken om transport 
Kontaktperson på Europakontoret: gustaf.lundgren@stockholmregion.org 
 
Vitboken behandlades i Europaparlamentets TRAN-utskott i november 2011 och en resolution antogs 

sedan vid plenarsessionen i januari 2012. I resolutionen föreslår Europaparlamentet ett utbyte av 

bästa praxis vad gäller forskning och innovation kring hållbara koncept för rörlighet i städer. 

Europaparlamentet uppmanar också EU-kommissionen att senast 2013 ta fram initiativ som på olika 

sätt främjar miljövänlig kollektivtrafik, gång och cykling. Detta gäller allra främst för städer. För mars 

månad finns inget ytterligare att rapportera. 

TEN-T 
Kontaktperson på Europakontoret: gustaf.lundgren@stockholmregion.org 
 
Ett första utbyte av åsikter ägde rum i Europaparlamentet den 27 februari då TRAN-utskottet hade 

sammanträde. Ett arbetsdokument kommer nu att tas fram av ärendets rapportörer, ett dokument 

mailto:gustaf.lundgren@stockholmregion.org
mailto:gustaf.lundgren@stockholmregion.org
mailto:gustaf.lundgren@stockholmregion.org
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som kommer att ligga till grund för ett andra möte som man hoppas kunna arrangera i anslutningen 

till en allmän hearing i parlamentet den 8 maj.  

 

Rådet antog den 22-23 mars s.k. allmänna riktlinjer kring TEN-T. De nya riktlinjerna föreskriver bl.a. 

att medlemsstaterna inte behöver implementera vissa projekt om bedömningen görs att tillräcklig 

finansiering inte finns eller att projekten inte är tillräckligt mogna. Rådet beslöt även att definiera de 

s.k. transportkorridorerna något lösare och fokus ligger istället på interoperabilitet och 

gränsöverskridande länkar. Deadline för stomnätets fullbordande är fortfarande år 2030, medan 

ministrarna enades om att år 2050 för det övergripande nätverket endast bör vara en indikativ 

deadline. Flertalet medlemsstater är dock negativa till strikta deadlines för både stom- samt 

övergripande nät. 

 

Vid ett möte med handläggare från kommissionens generaldirektorat för transport i mars framkom 

det att ca 500 miljarder euro kommer att krävas för att fullborda stomnätet. Man trodde även från 

kommissionens håll att en slutgiltig TEN-T-överenskommelse mellan Europaparlamentet och Rådet 

kommer att nås tidigast i december 2012, men troligtvis under nästa vår. 

 

Den svenska regeringen välkomnar förslaget till förordning om nya TEN-T-riktlinjer, men söker en 

komplettering vad beträffar undantagsmöjligheten från kravet på vägar. Detta handlar om att 

kommissionen bl.a. vill E4 och E10 ska få status som s.k. expressvägar. Dock menar man från svenskt 

håll att detta inte är motiverbart då trafikvolymerna på dessa vägar är relativt låg. 

 

Tillväxtfrågor 

EU:s strategi för Östersjöregionen 
Kontaktperson på Europakontoret: madelen.charysczak@stockholmregion.org 
 
SEK kommer inte att påverka ytterligare i frågan. Om enskilda medlemmar är intresserade av att ge 

synpunkter på kommissionens förslag på mål och indikatorer bör dessa föras fram till 

regeringskansliet så snart som möjligt. 

 

Den 23 mars kom kommissionens meddelande2 angående EU:s strategi för Östersjöregionen. 

Meddelandet var väntat sedan kommissionens första rapport om genomförandet av strategin i juni 

2011 och sedan rådets slutsatser den 15 november 2011, där kommissionen uppmanades att ta fram 

förslag på mål och indikatorer för att lättare kunna utvärdera och kommunicera strategin. Behovet av 

mätbara mål och indikatorer var något som även SEF påpekade som viktigt i yttrandet som 

föreningen enades om under hösten 2011 angående utvärderingen av EU:s strategi för 

Östersjöregionen3.  

 

                                                           
2
 Meddelandet finns att läsa på östersjöstrategins nylanserade hemsida: http://www.balticsea-region-

strategy.eu/ 
 
3
 SEF:s yttrande finns att läsa här: http://www.stockholmregion.org/website1/1.0.1.0/380/1/index.php 

 

mailto:madelen.charysczak@stockholmregion.org
http://www.balticsea-region-strategy.eu/
http://www.balticsea-region-strategy.eu/
http://www.stockholmregion.org/website1/1.0.1.0/380/1/index.php


 
 

7 
 

I meddelandet anges de tre mål som kommissionen föreslår för strategin: ”Rädda Östersjön”, 

”Integrera Östersjöområdet” och ”Öka välståndet”. Inom dessa mål finns ytterligare mål och 

indikatorer föreslagna. Kommissionen föreslår nu att dessa ska införas i en reviderad handlingsplan, 

inklusive detaljerade beskrivningar om var vi står i dagsläget för att underlätta övervakning och 

rapportering av strategins resultat till allmänheten. Medlemsstaterna uppmanas också att lägga fram 

indikatorer och mål för de enskilda prioriterade områdena, inklusive mellanliggande mål och 

riktmärken för att uppnå de övergripande målen. 

 

I kommissionens meddelande förklaras även hur strategin och handlingsplanen kan ge bättre resultat 

genom förbättrad samverkan kring politiska beslut och tillgängliga medel, samt förtydligande om 

ansvarsfördelningen mellan de berörda parterna för att ge strategin en fast grund inför 

programperioden 2014–2020. I meddelandet nämns även vikten av att regionala och lokala aktörer 

involveras ytterligare för att kunna behålla engagemang och politiskt ägarskap i strategin, något som 

ligger i linje med de önskemål som SEF uttryckte i yttrandet. 

 

Kommissionens förslag ska nu antas av Rådet, men på grund av neddragningar på danska 

utrikesdepartementet är det ännu oklart när förhandlingarna kan äga rum. Förmodligen blir det 

beslut i frågan under rådet för allmänna frågor i juni. Inom den tidsramen finns det möjligheter att ge 

synpunkter på kommissionens förslag. De berörda medlemsstaterna har dock diskuterat frågan 

ingående med kommissionen innan meddelandet presenterades så kommissionens föreslagna mål 

ligger mycket nära de mål som Sverige, med flera medlemsstater har jobbat för att få antagna.  

 
Hållpunkter  

 Rådet för allmänna frågor, 10 juni 2012 

 Tredje årliga forumet för EU:s strategi för Östersjöregionen, Köpenhamn, 18-19 juni 2012 
 

Sammanhållningspolitiken 2014-2020 
Kontaktperson på Europakontoret: madelen.charysczak@stockholmregion.org 
 
SEK planerar inte att ytterligare påverka i frågan. Men EU-kommissionen välkomnar synpunkter på 
GSR senast den 14 maj. Synpunkterna skickas till: REGIO-CSF@ec.europa.eu.   

Den 14 mars publicerade kommissionen det gemensamma strategiska ramverket (GSR)4. Den utgörs 

av två delar, där den första delen beskriver hur GSR och förordningen om de gemensamma 

bestämmelser, som är en del av sammanhållningspolitikens lagstiftningspaket, ska bidra till att göra 

förvaltningen av strukturfonderna, jordbruksfonden och fiskerifonden (GSR-fonderna) enhetlig och 

effektivt.  Den andra delen beskriver mer konkret om vilka nyckelåtgärder bör utföras för de 

individuella fonderna inom de elva tematiska målen som nämns i förordningen om de gemensamma 

bestämmelserna samt hur dessa åtgärder förhåller sig till andra finansieringsinstrument inom EU. 

Den beskriver även vilka prioriteringar ska gälla vid gränsöverskridande, transnationella och 

interregionala samarbeten inom ERUF och ESF. 

                                                           
4
 

http://europa.eu/rapid/pressReleasesAction.do?reference=IP/12/236&format=HTML&aged=0&language=EN&
guiLanguage=en 
 

mailto:madelen.charysczak@stockholmregion.org
mailto:REGIO-CSF@ec.europa.eu
http://europa.eu/rapid/pressReleasesAction.do?reference=IP/12/236&format=HTML&aged=0&language=EN&guiLanguage=en
http://europa.eu/rapid/pressReleasesAction.do?reference=IP/12/236&format=HTML&aged=0&language=EN&guiLanguage=en
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GSR publicerades slutligen som ett ”staff-working” dokument med syfte att underlätta för rådet och 

Europaparlamentet i förhandlingarna. Att det inte blev ett officiellt meddelande betyder också att 

den öppna konsultation som det tidigare flaggats för nu inte kommer att äga rum i den formen. 

Kommissionen välkomnar dock synpunkter på förslaget till GSR, främst från EU-insitutionerna, men 

även från övriga aktörer.  

Förhandlingarna kring kommissionens förslag går fort framåt i Rådet. Man förhandlar artiklarna i tio 

parallella block. Även i Europaparlamentet pågår förhandlingar i utskotten, framför allt i REGI-

utskottet (regional utveckling), men där behandlas artikel för artikel vilket gör att deras rapporter 

drar ut på tiden och att förhandlingarna mellan Rådet och Europaparlamentet därmed också blir 

försenade. Det här är en ny roll för Europaparlamentet och lite av ett orosmoment i förhandlingarna 

eftersom det idag är svårt att förutse hur processen kommer att fungera och hur lång tid den 

kommer att ta.  

Den 19 och 20 mars höll Europaparlamentets REGI-utskott möte där sammanhållningspolitiken var 

på agendan. Då diskuterades Constanze Angela Krehls och Lambert van Nistelrooijs arbetsdokument 

om förordningen om de gemensamma bestämmelserna, som de är rapportörer för. Förordningen 

innehåller allmänna regler om villkor, förvaltning, kontroll, stödberättigande utgifter, rapportering 

och utvärdering som ska gälla gemensamt för de så kallade GSR-fonderna (strukturfonderna, 

jordbruksfonden och fiskerifonden). Den innehåller även bestämmelser om hur partnerskapsavtalet 

ska formas, vad avtalet bör innehålla och vem ska vara delaktig i dess utformande. Inför detta möte 

var Europakontoret inbjuden till ett möte med Alexandra Marquardt, assistent till Constanze Angela 

Krehl.  

De punkter som diskuterades under detta möte med relevans för Stockholmregionen var:  

- Stadsutvecklingsinitiativ: Enligt EU-kommissionens förslag ska 5 % av ERUF budgeten gå till 

hållbar stadsutveckling. Ledamöterna i Europaparlamentet har avsikten att göra det tydligt i 

regleringen att dessa 5 % bara är ett minimum för hur mycket pengar ska gå till städerna. 

Detta har även EU-kommissionen påpekat tidigare. Vidare diskuteras om hur städer där 

stadsutvecklingsinitiativ ska ske ska väljas ut; huruvida man ska ha kriterier för vad som 

definieras som en stad med ett obegränsat antal städer eller, som EU-kommissionen 

föreslagit, en begränsad lista med städer som bestäms i partnerskapsavtalet. 

- Tematiska koncentreringen och kvotering: Enligt MEP-assistenten vill EU-kommissionen inte 

kompromissa om den tematiska koncentreringen (som fastställts i förordningen om de 

gemensamma bestämmelserna för GSR-fonderna) samt kvoten för hur stor andel av 

pengarna ska gå till specifika prioriterade teman. Enligt EU-kommissionens förslag ska 80 % 

av ERUF-medlen för mer utvecklade regioner (där hela Sverige ingår) gå till energieffektivitet 

och förnybar energi, forskning och innovation samt stöd till små och medelstora företag. 

Detta förslag har kritiserats (under mötet bland annat av Londons representant i Bryssel) 

eftersom detta gör mindre flexibelt att genomföra större integrerade projekt. För att göra 

det mer flexibelt föreslår EU-parlamentarikerna att ett fjärde tematiskt område ska 

innefattas av dessa 80 %.  

- Regionernas roll i formandet av partnerskapsavtalen: Under mötet var vissa städer och 

regioner oroliga för hur deras roll kommer att bli i framtagandet av partnerskapsavtalen. I 
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kommissionens förslag står det att relevanta aktörer bör delta i arbetet med att utforma 

partnerskapsavtalet men exakt hur deras roll kommer att se ut är inte klart. Kommissionen 

planerar att publicera ett meddelande om en ”uppförandekod” om hur denna samverkan bör 

se ut i detalj. 

Ytterligare påverkansmöjligheter finns genom det Digitala forumet för sammanhållningspolitiken som 

Näringsdepartementet har öppnat. Forumet är en del i den dialog som Näringsdepartementet för 

med anledning av förberedelserna inför den kommande programperioden. Forumet finns här: 

http://strukturfonder.ning.com/ 

 

Forskning och innovation 
 
Forskning och innovation 
Kontaktperson på Europakontoret: joanna.szyfter@stockholmregion.org 
 
Både Europaparlamentet och svenska utbildningsdepartementet är fortfarande intresserade av att få 
in synpunkter på Horisont 2020, men processen är nu i det stadiet att endast konkreta ändringar 
direkt i textförslagen med tillhörande motivering är välkomna och inte generella synpunkter. 
Europakontoret anser, som tidigare rapporterats, att utvecklingen gått i linje med föreningens 
synpunkter och bedömer därför inte att behov finns för ytterligare påverkansinsatser. 
 

o Möte med Europaparlamentariker Kent Johansson  

Europakontoret deltog på ett möte med Kent Johansson (c) som är Europaparlamentariker och den 

liberala gruppens (ALDE) rapportör för Horisont 2020 i Europaparlamentet. Mötet anordnades av 

Västra Götalandsregionens kontor i Bryssel för övriga svenska regionkontor i Bryssel. Syftet var att få 

en uppdatering om förhandlingarna kring programmet samt föra fram konkreta synpunkter på 

Horisont 2020. Även forskningsrådet Magnus Härviden var på plats samt representanter från 

Vinnova. 

 

Kent Johansson redogjorde för det senaste i förhandlingarna i Europaparlamentet. Han ansåg att stor 

uppslutning kan märkas kring det nya programmet men trodde ändå att det i slutänden kommer bli 

diskussion om hur mycket som ska läggas i budgetposten för Horisont 2020 i förhållande till 

sammanhållningspolitiken. Kent Johansson var positiv till att kommissionen i det nya förslaget vill 

skapa en balans mellan stöd för grundforskning och tillämpad forskning samt satsa mer på både 

bredd och spets och skapa en starkare koppling mellan tillämpad forskning och produktion. Denna 

utveckling är i linje med Europaföreningens synpunkter. Magnus Härviden tillade att det är positivt 

att kommissionen satsar mer på stöd för små företag då företagens andel i ramprogrammen sjunker. 

o Tidsplan och påverkansmöjligheter 

Rådet och Europaparlamentet har valt olika arbetssätt med programmet. Rådet har valt att arbeta 

del för del och arbetar nu med själva ramprogrammet och inriktningen medan Europaparlamentet 

arbetar parallellt med de olika delarna. Den 31 maj har Rådet det sista Konkurrenskraftsmötet i 

frågan och beräknar då att enighet har nåtts. Magnus Härviden nämnde dock att det svåra arbetet 

egentligen blir under Cyperns ordförandeskap som startar i juli då man ska komma överens om 

deltaganderegler och genomförande av programmet. Innan årsskiftet planerar man också att komma 

http://strukturfonder.ning.com/
mailto:joanna.szyfter@stockholmregion.org
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överens om siffrorna. Enligt Härviden är idealet att endast behöva öppna upp texterna för siffror, 

men detta är dock inte så troligt. 

För Europaparlamentets del tar de olika skuggrapportörerna fram informella synpunkter under april 

månad. Den 11-13 juli samlas alla rapportörer för heldagsdiskussioner då enighet ska nås. En bra 

tidpunkt för påverkan är därför från om med nu fram till slutet av april.  

Hållpunkter  

30 nov 2011: Kommissionens lagstiftningsförslag publiceras  

2 feb 2012: Informellt Konkurrenskraftsrådsmöte i Köpenhamn (officiellt start för Rådets arbete)  

9 okt 2012: Omröstning i Europaparlamentets ITRE-utskott  

10 dec 2012: Indikativ planering för omröstning under Europaparlamentets plenarsession 

 


